
Brancheudvalgsmøde i
Bygningshåndværker
ma. 30. januar 2023, 10:00 - 12:00

Teamsmøde

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden

Beslutning Torben Nielsen

2. Opfølgning på referat fra sidste møde

Torben Nielsen

Skrivelse til departementet for uddannelse kan tage grundforløb uden lærlingekontrakt

 Referat_Brancheudvalgsmøde for bygningshåndværkere_060522.pdf (2 sider)

3. Overenskomstforhandlingerne med SIK i 2023

Beslutning Karsten Lyberth-Klausen

4. Strategiske indsatsområdet

Diskussion Torben Nielsen

Bæredygtighed
Kompetenceudvikling
AP 24
Hvordan gør vi os lækre overfor nye medlemmer

5. Status på AP 24

Orientering Karsten Lyberth-Klausen

6. Orientering fra medlemmerne

Orientering Torben Nielsen

7. Orientering fra sekretariatet

Orientering Karsten Lyberth-Klausen

8. Næste møde

10:00 - 10:05
5 min.

10:05 - 10:05
0 min.

10:05 - 10:30
25 min.

10:30 - 11:00
30 min.

11:00 - 11:15
15 min.

11:15 - 11:35
20 min.

11:35 - 11:55
20 min.

11:55 - 11:55
0 min.
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Beslutning Torben Nielsen

9. Eventuelt

Orientering 

11:55 - 12:00
5 min.
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Brancheudvalgsmøde for
bygningshåndværkere
fr 06 maj 2022, 10:00 - 15:30

Ilulissat

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Torben Nielsen, Lars Kristian Madsen

Fraværende: Jeppe Steffensen

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt, under eventuelt tages boligsituationen op

2. Opfølgning på referat

Ingen bemærkninger

 Referat fra konstituerende møde 220222 i BU for bygningshåndværkere 2.0.docx

3. Priser på byggematerialer

Kan man få godtgørelse/erstatning selvom man har fraskrevet sig bilag 6, hvis bygherre er skyld i forsinkelsen. Det
drejer sig om § 24,stk.1, nr. 2 shm. § 27, stk. 1
Det skal undersøges ved Dansk Industri.

Sende information om prisstigning på el sammen holdt med RAL stigninger på gebyrer og containerleje. El prisen
godkendes af Naalakkersuisut, bilag 6 pkt. 5.

4. Strategiske mål

4.1. Bæredygtigt byggeri

Hvad er det vi skal iværksætte for at få fokus på det bæredygtige byggeri. er det kurser? webinar? andre forslag

Bestyrelsen skal behandle bæredygtigt byggeri ifm. bestyrelsesmødet i Danmark.
Vi skal have et oplæg om dette til næste brancheudvalgsmøde. evt. fra Dansk Industri og eller MT-Højgaard.

4.2. Uddannelse/kompetenceudvikling herunder lærlinge – lærepladser. Hvordan kan vi sikre den
nødvendige arbejdskraft i fremtiden

Debat om hvilke tiltag skal der iværksættes?

Det kan være svært at få en læreplads de mindre steder.
Det er problem de unge vælger GUX i stedet for en erhvervsuddannelse.
KJ har flere lærlinge end de nogen sinde har haft.
Det er forældrene der søger på vegne af deres sønner.
En mulighed er at de unge tager grundforløb 1 og 2 inden de har en læreplads.

Anmode departementet om dispensation fra praktikkravet eller en lovændring.

4.3. Hvordan gør vi os lækre overfor nyetablerede virksomheder/ iværksættere.

Hvad kan vi gøre bedre for at tiltrække nye virksomheder og iværksættere - forslag
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Vi afventer vi de potentielle medlemmer siger til hvad de vil have.

4.4. Regler for byggeri AB 18- ABR-18-AB simpel-ABT-18

Formålet med punktet er at få en dialog om vi skal arbejde på at få de nye danske regler for byggeri gennemført i 2024.

Det indstilles at sekretariatet begynder at se på de nye regler og starter en dialog med medlemmerne og det offentlige
om mulig implementering i 2024.

Vi skal lave et oplæg om AB-18 systemet. 
Der er enighed om der arbejdes på at implementere AB-18 systemet i 2024.

5. Orientering fra medlemmerne

6. Orientering fra sekretariatet

FM 22 Samlingen 

- AB-forbrugerordning

- Udskillelse af alkohol salg fra butikkerne

- Ophævelse af RAL´s koncession

 Bkg om smiley-ordning.pdf

7. Møde med medlemmerne og andre kl. 14.30

8. Kommunikation

Skrivelse til departementet for uddannelse

Skrivelse om boligsituationen

9. Eventuelt

Konsekvenser af Boligsituationen i Sermersooq har afsmittende virkning på hele landet. 
GE/branchen skal skrive om at det vil sætte boligbyggeriet i stå når de stopper for at det offentlige lejer boliger af det
private. det er vores vurdering at det ikke er dyrere for det offentlige at leje boliger end at bygge selv.
Der kommer endnu længere ventelister for at få en bolig.
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